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Trench art is defined as any item made by soldiers, prisoners of war and 
civilians, from war material directly, or any other material, as long as it 
and they are associated with armed conflict or its consequences. The 
100th anniversary of the First World War has been an opportunity for 
the Moose Jaw Museum & Art Gallery (MJM&AG) to examine the little-
studied area of Canadian craft related to war. This traveling exhibition 
was organized by the MJM&AG and guest curated by Heather Smith. 
MJM&AG acknowledges the generous funding support provided by the 
Department of Canadian Heritage through the Museums Assistance 
Program and sponsorship by the Royal Canadian Legion Branch 59. 

L’art des tranchées se définit comme le domaine qui englobe tout objet 
fabriqué par des soldats, des prisonniers de guerre ou des civils, à partir 
de matériel de guerre ou de quelque autre matériau, pourvu que l’objet 
et son créateur soient associés au conflit armé ou à ses conséquences. 
La commémoration du centenaire de la Première Guerre mondiale a 
offert au Moose Jaw Museum & Art Gallery l’occasion de se pencher 
sur un aspect jusqu’à présent peu étudié de l’artisanat canadien lié aux 
conflits armés. Cette exposition itinérante a été réalisée par le Moose 
Jaw Museum & Art Gallery, sous la direction de la commissaire Heather 
Smith. Nous désirons signaler la généreuse contribution du ministère 
du Patrimoine canadien, dans le cadre de son Programme d’aide aux 
musées and par la Légion Royale Canadien 59. 



 

Mills Bomb Desk Set, Collection of Canadian War Museum. 

 

 


